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PROCES – VERBAL 
încheiat cu ocazia S�edint�ei extraordinare a consiliului local municipal Tîrgu-Mures�  

din data de 15 mai  2007 
 
 
 
 
 
Dl. consilier Kolozsvari: - doamnelor s�i domnilor, stimat�i consilieri,  permitet�i-mi 

sa� deschid S�edint�a extraordinara� a Consiliului local municipal Tîrgu-Mures� din data de asta�zi 
15 mai  2007.  

Din totalul de 23 consilieri locali, sunt prezent�i la s�edint�a� 19   consilieri locali. 
Absenteaza� motivat domnii consilieri: Dane Karoly, Pop Liviu, Mailat Virgil s�i  

Molnar Gabor. 
Invit la prezidiu pe  dl. consilier Fekete Attila – pres�edintele s�edint�ei de asta�zi s�i pe 

dl. primar al municipiului Tîrgu-Mures� – dr. Dorin Florea. 
Dl. consilier Fekete:  - doamnelor s�i domnilor, declar deschise lucra�rile s�edint�ei de 

asta�zi  ale Consiliului local municipal Tîrgu-Mures�. 
Ordinea de zi a s�edint�ei de asta�zi cuprinde 4 puncte s�i înca� trei puncte în regim de 

urgent�a�. 
Supun la vot ordinea de zi cu cele 7 puncte propuse. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotriva�? -  
Cine se abt�ine?-  
Ordinea de zi a fost aprobata� cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 1 din ordinea de zi 
Proiect de hota�râre privind aprobarea scutirii de plata� a taxei de afis�aj electoral pe 

anul 2007, în perioada act�iunilor organizate pentru referendum s�i alte alegeri locale sau 
nat�ionale: 

Dl. consilier Fekete:  - rog ca cineva din partea executivului sa� prezinte materialul. 
D-na secretar Cioban: - suntem în perioada de derulare a procedurilor de 

referendum s�i la începutul anului dvs. at�i adoptat taxe de afis�aj.  De fiecare data� când erau 
act�iuni electorale s-au aprobat scutiri de taxa� de afis�aj care se cifreaza� la câteva milioane de 
lei, în funct�ie de numa�rul de afis�e pe care fiecare format�iune politica� dores�te sa� le afis�eze. 
Pentru a nu face nici un fel de diferent�iere între unele act�iuni la nivel local, nat�ional, cum este 
referendumul sau viitoarele posibile alegeri - nat�ionale s�i urmeaza� europarlamentare, am 
propus acest proiect de hota�râre urmând ca de fiecare data� prin dispozit�ia primarului se 
repartizeaza� locurile de afis�aj s�i aceasta� hota�râre sa� se adreseze tuturor celor care au dreptul 
sa� depuna� afis�e pe avizierele prima�riei. 

Dl. consilier Moraru: - sunt de acord sa� nu percepem taxe acolo unde este un 
afis�aj ordonat s�i organizat. Asta se cheama� punctele de afis�aj stabilite de consiliul local. Orice 
afis�aj în afara acestor puncte trebuie sa� fie aspru sanct�ionat. Noi mai  avem s�i acum pe stâlpi 
ra�ma�s�ite de la alegerile din 2004. 

Sunt de acord sa� nu se perceapa� taxa� pentru doua� panouri de partid. Asta înseamna� 
ca� de obicei  un punct de afis�aj are 10 panouri. Sunt implicate cinci partide. Fiecare partid are 
dreptul la doua� panouri. Pâna� asta�zi toate centrele, trei sau patru pe care le-am va�zut sunt 
toate acoperite cu afis�aj de la un singur partid, lucru care nu este în ordine. Ce depa�s�es�te doua� 
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panouri trebuie taxat. Mai departe, trebuie sa� încerca�m sa� imprima�m ordine s�i disciplina� în 
oras�ul Tîrgu-Mures�; noi ne plângem de vandalism, dar daca� noi nu suntem ordonat�i în ceea ce 
gândim, categoric încuraja�m vandalismul. 

Dl. consilier Opris�can: – vreau sa� fac o corect�ie. Nu sunt cinci partide, sunt s�ase. 
Sunt cinci partide de o parte s�i unul de alta� parte. 

În al doilea rând, aceste aproba�ri pentru afis�aj în locurile special amenajate se dau 
pe baza  cererii înaintate prima�riei din partea partidelor respective. Daca�  nu s-au înaintat 
cereri decât  de ca�tre un singur partid pentru afis�aje în zonele respective, e normal ca zona 
respectiva� sa� fie ocupata� de partidul care a cerut  acest lucru. Celelalte, daca� nu vor sa� 
cheltuiasca� bani pentru acest referendum tipa�rind  afis�e, este opt�iunea lor. Noi, fie da�m 
drumul la afis�aj  pentru perioada respectiva�, ori nu da�m drumul. Faptul ca� peste tot în oras� 
sunt afis�ele P.D.-ului s�i  celelalte format�iuni nu au vrut sa� faca� afis�e pentru acest referendum, 
este opt�iunea lor. Sa� ne apuca�m acum sa� spunem ca� doua� panouri sunt ale P.D.-ului iar  restul 
sa� le taxa�m, mi se pare o absurditate. 

Dl. primar Florea: - dintr-o dorint�a� expresa� P.D.-ul a încercat sa� se întreaca� pe el 
în a pune afis�e mai multe decât cred ca� ar fi trebuit. Vreau sa� va� spun ca� la prima�rie sunt 
înregistrate la ora actuala� s�i asociat�ii care au dorit, poza pres�edintelui este pe de o parte 
asumata� de P.D., iar pe de alta� parte este s�i asociat�ia care se ocupa� de campania electorala�  a 
prs�edintelui. Nici o alta� format�iune politica� nu a cerut panou, cele doua� panouri mari sunt 
ocupare domeniu public, au un tarif, celelate sunt de afis�aj normal. Îmi asum aceasta� gres�eala�, 
dar ma� angajez ca� le lua�m jos destul de repede pe ma�sura�  ce pres�edintele va câs�tiga. 

Dl. consilier Moraru: - campania electorala� pentru referendum se încheie vineri 
dimineat�a. Partidele care vin asta�zi s�i se înscriu, unde mai expun afis�ele, daca� sust�inet�i ca� 
panourile trebuie sa� fie ocupate? Este put�ina� decent�a�. 

Dl. consilier Kolozsvari: - v-as� ruga sa� nu facem nici un fel de campanie 
electorala� pentru referendum. 

D-na secretar Cioban: - pâna� ieri dupa�-masa� era înregistrata� o singura� cerere, 
respectiv a P.D.-ului s�i sunt afis�ele  cu sect�iile de votare de pe fiecare panou primele, în limba 
româna� s�i în limba maghiara�. Acum mai avem o cerere de la U.D.M.R. Toata� lumea s�tie care 
sunt locurile de afis�aj legale cum a stabilit dl. Moraru unde se pot afis�a electoral s�i corect. Nu 
o sa� spun ca� este altfel decât a spus dl. primar ca� s-a fa�cut exces de zel, dar prin dispozit�ia 
primarului este loc pentru toata� lumea pentru ca�  sunt legal ocupate de ca�tre P.D. numai doua� 
locuri. În ma�sura în care vor fi mult mai multe, tragem la sort�i s�i toata� lumea va avea loc. 

Dl. consilier S�tefanovici: - pa�rerea mea este ca� nu trebuie sa� ne referim numai la 
referendum, în proiectul de hota�râre scrie s�i alte alegeri locale sau nat�ionale.  Ca� este 
referendum s�i numai un partid s�i-a exprimat dorint�a de a pune afis�e, eu nu am nimic 
împotriva�, sunt pentru scutire, numai sa� nu apara� cum apar de obicei, vineri seara peste 
afis�ele unora, apar alte afis�e; trebuie sa� fie ceva civilizat. 

Dl. consilier Fekete: - supun la vot proiectul de hota�râre, cu completarea propusa� 
de dl. Moraru, respectiv sa� fie aceste afis�e în locurile special amenajate s�i preva�zute în acest 
sens, iar celelalte sa� fie taxate. 

Dl. consilier Opris�can: - dl. Moraru a vorbit de doua� lucruri diferite. A vorbit de 
ceea ce înseamna� afis� în afara panourilor speciale pentru afis�aj care sunt de acord, dar a 
vorbit s�i pe ocuparea acestor locuri de afis�aj cu mai mult de doua� locuri de ca�tre una sau alta 
dintre format�iunile politice.  

În condit�iile în care pâna� acum nu au existat alte cereri, mie mi se pare o 
absurditate sa� cerem  taxa� P.D.-ului pentru celelalte opt panouri care le-a ocupat, nefiind alte 
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cereri. În momentul în care U.D.M.R. va dori sa� puna� afis�e, putem face fiecare panou pe 
juma�tate, juma�tate pro, juma�tate contra, fiecare cu afis�ele lui, celelalte format�iuni tot nu-s�i 
pun afis�e. Nu avem ce sa� taxa�m suplimentar acolo. Pentru restul, stâlpi, cla�diri, etc., sunt de 
acord. 

D-na secretar Cioban: - ca sa� fim în condit�ii legale, as� propune modificarea art. 1 
în felul urma�tor: “se aproba� scutirea de la plata taxei de afis�aj electoral  pe 2007, în locurile 
special amenajate, în perioada act�iunilor organizate pentru referendum s�i alte alegeri locale 
sau nat�ionale stabilite în condit�iile legii”.  

Dl. consilier Fekete: - cu aceasta� varianta� propusa�  de d-na secretar supun la vot 
proiectul de hota�râre. 

Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate)  
Cine este împotriva�? - 
Cine se abt�ine? – 
Hota�rârea a fost adoptata� cu unanimitate de voturi.   
Punctul nr. 2 din ordinea de zi 
Proiect de hota�râre privind aprobarea Studiului de Fezabilitate s�i a indicatorilor 

tehnico-economici pentru investit�ia Centrale termice „Grup S�colar Avram Iancu” s�i „S�coala 
generala� nr. 1”: 

Dl. Fa�rca�s�an Rodica: - aceasta� investit�ie reprezinta� înlocuirea ultimelor doua� 
centrale termice  existente, vechi de zeci de ani de zile tip Metalica, ce funct�ioneaza� în 
condit�ii improprii, sunt uzate fizic s�i moral s�i I.S.C.I.R. ne-a solicitat înlocuirea lor.  

Dl. consilier Fekete: - supun la vot proiectul de hota�râre prezentat. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate)  
Cine este împotriva�? - 
Cine se abt�ine? – 
Hota�rârea a fost adoptata� cu unanimitate de voturi.  
Punctul nr. 3 din ordinea de zi 
Proiect de hota�râre privind aprobarea Studiului de fezabilitate cu indicatorii 

tehnico-economici pentru investit�ia Cabana� – Platoul Cornes�ti Tîrgu Mures�: 
Dl. consilier Torzsok: - materialul a fost subiectul discut�iei  s�i la s�edint�a trecuta�. 

Eu vin cu  propunerea de a   include doua� articole noi în aceasta� hota�râre: 
 Art. 1 ra�mâne neschimbat; Art. 2: “Pâna� la data de 30 iulie se va elabora P.U.D.-ul 

s�i Regulamentul de construct�ii pentru Platoul Cornes�ti”. Art. 3: “Pâna� la aprobarea P.U.D. s�i 
Regulamentului de construct�ie se interzice executarea de orice amenaja�ri s�i construct�ii pa 
Platoul Cornes�ti”. 

Vrem sa� avem un regulament similar cu C.A.S.M. pe baza ca�ruia vom lucra în anii 
urma�tori, da�m drumul la aceasta� investit�ie s�i putem rezolva astfel problema. 

Dl. consilier Vlas: - sunt de acord, însa� as� sugera colegilor s�i executivului sa� nu 
facem în acea zona� cabana�. Daca� facem, sa� facem ceva mai frumos, pensiune. Cabana� e prea 
central s�i ne va pa�rea ra�u peste cât�iva ani. Când spui cabana�, presupune lemn, piatra�, ar trebui 
o cla�dire mai consistenta� care sa� fie a oras�ului în acea zona�. 

Dl. primar Florea: - eu as� insista sa� va� oprit�i la termenul de cabana� pentru ca� 
judecând cu oameni în domeniu am spus ce se poate reda Platoului  semnificativ. Este o 
cabana� în cel mai frumos stil tirolez, cu obloane, lucru cochet s�i adaptat într-o zona� de munte. 
Dorint�a noastra� este sa� nu depa�rta�m ceta�t�eanul care merge la Platou sa� ra�mâna� în sfera lui de 
ceta�t�ean iubitor de munte, de drumet�ii. Daca�-l ducem mai mult în partea modernista� o sa� 
înceapa� s�i alte manifesta�ri.  
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La subiectul urma�tor când vet�i aproba urma�torul punct, o sa� va� spun la vremea 
respectiva�, dar vreau sa� decid împreuna� cu dvs. sa� merget�i la fat�a locului în ceea ce înseamna� 
terenul Romsilva, unde poate fi gândit ceva de mare elegant�a�, dar e cu totul în alta� parte. Ne-
am gândit sa� fie totul numai lemn s�i terase de lemn, cu s�ezlonguri, dupa� modelul pe care îl 
vedet�i. Secretul va sta în acoperis� s�i terase. 

Dl. consilier Moraru: - într-un fel avet�i dreptate cu cabana, dar va� contrazic 
pret�urile. Noua� ni se prezinta� aici  o cheltuiala� mai mare de 1000 euro/mp. La 1000 euro pe 
mp construim hotel de cinci stele. Ce dorim, cabana� sau hotel de cinci stele? Cabanele din 
lemn conform tuturor publicat�iilor sunt 30% din pret�ul construct�iilor clasice. Cifrele 
prezentate aici sunt mult exagerate. Noi am spus ca� suntem dus�manii cifrelor exagerate care 
încurajeaza� în continuare cheltuieli nejustificate. 

Dl. consilier Kirsch:  - în ianuarie am cerut sa� se faca� un material prin care noi 
obliga�m proprietarii acelor spat�ii (ma� refer la spat�iul det�inut de Romarta pe Platoul Cornes�ti), 
sa� faca� ordine s�i sa� rezolve mizeria din cadrul acelei incinte. Degeaba facem cabane daca� 
primul aspect este acel dezastru care se numes�te fostul restaurant care se afla� în proprietatea 
societa�t�ii Romarta. Cei de la prima�rie ar putea sa� mearga� s�i la fostul restaurant “Cocos�ul de 
Aur” sa� vada� ce mizerie este acolo. 

Dl. primar Florea: - la sfârs�itul lunii mai sper sa� fie gata  propunerea privind 
neutilizarea spat�iilor, a imobilelor, hoteluri, restaurante, o propunem, o impozitare de trei ori 
sau patru ori, daca� timp de doi ani nu prezinta� cerere de autorizat�ie la prima�rie privind 
refacerea, sau de autorizare. Va� rog sa� dat�i un gir pentru ca� lucra�m la material s�i sa� va� spunet�i 
dorint�ele ca sa� fie mai us�or în dezbatere. Pret�urile ma� surprind s�i pe mine, proiectantul a 
va�zut asemenea cifre, scoatet�i-l afara� s�i vom licita iar licitat�ia va desemna. 

Dl. consilier David: - în lega�tura� cu pret�ul, eu as� propune ca proiectantul sa� vina� 
cu o solut�ie care nu depa�s�es�te o valoare estimata� de 600 euro/mp cu TVA. Eu cunosc bine 
programele SAPARD unde s-au aprobat pensiuni de trei stele s�i nici unul nu a depa�s�it 550-
580 euro/mp. Sa� nu aproba�m la valoarea aceasta, sa� se corecteze s�i proiectantul sa� vina� cu o 
solut�ie care se încadreaza� în aceasta� suma�. 

Dl. consilier Balint: - ar fi bine daca� ni s-ar prezenta în curând un plan de 
amenjarare a acestei zone sa� vedem cum se încadreaza� în natura� s�i consider ca� ideea pe care 
at�i avut-o cu reconsiderarea acestor imobile care stau în paragina�, e prea mult 2 ani.  Ei stau 
as�a de 4 ani s�i Platoul este utilizat de oameni. În aceasta� lucrare putem contacta s�i ecologis�tii 
ca sa� fie o imagine mai clara�. 

Dl. consilier Fekete: - avem o propunere de hota�râre din care daca� scoatem 
pret�urile, merge destul de greu. Avem doua� articole propuse de dl. Torzsok s�i la primul 
articol aproba�m un studiu pentru o cabana� pe Platoul Cornes�ti, refa�cut, care sa� nu depa�s�easca� 
suma de 600.000 euro/mp cu T.V.A. 

D-na Fa�rca�s�an Rodica: - eu nu am studiat acest Studiu de fezabilitate fiindca� nu 
s-a fa�cut prin Serviciul investit�ii, dar ma� gândesc ca� el cuprinde s�i unele cheltuieli privind 
asigurarea utilita�t�ilor care s-ar putea sa� fie mai mari. Nu s�tiu cât de  aproape exista� ret�ele de 
gaz, apa�, electricitate. S-ar putea sa� se ridice mult costul. Daca� este vorba numai de cabana�, 
se poate reduce valoarea cheltuielilor, dar probabil  cont�in s�i utilita�t�ile. 

Dl. consilier Kolozsvari: - nu cred ca� este bine s�i rat�ional sa� discuta�m în felul 
acesta despre o investit�ie care aici este cifrata� la 10 miliarde lei. Au apa�rut dua� sau trei 
probleme de fond: pret�ul, ceea ce  a propus comisia de urbanism privind  amenajarea 
teritoriului, etc. Eu cred ca� în urma�toarele doua� sa�pta�mâni acestea pot fi puse la punct s�i 
discutate la s�edint�a ordinara�. Propun amânarea pentru s�edint�a  ordinara�. 
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Dl. consilier Fekete: - supun la vot amânarea materialului pentru s�edint�a ordinara� 
din luna mai. 

Cine este pentru? – 16 voturi 
Cine este împotriva�? - 
Cine se abt�ine? – 3 abt�ineri (Torzsok S., Mozes L., Opris�can D.) 
Proiectul de hota�râre a fost amânat. 
Punctul nr. 4 din ordinea de zi 
Proiect de hota�râre privind obt�inerea acordului de principiu pentru demararea 

procedurilor necesare efectua�rii unui schimb de terenuri între Direct�ia Silvica� Mures� s�i 
Consiliul local municipal Tîrgu Mures�: 

Dl. consilier Fekete: - daca� cineva de la Adminstrat�ia Domeniului Public  ne 
poate prezenta materialul. Ce suprafat�a� da�m noi? 

Dl. primar Florea: - un hectar. Trebuiat demarate procedurile sa� ara�ta�m 
Romsilvei ca� suntemde acord. Este vorba de terenul de Somos unde se afla� o mica� plantat�ie 
Romsilva s�i care este în paragina� de doi ani, are aproximativ 1,3 hectare, dar în acte figureaza� 
un hectar s�i ne angaja�m ca� le da�m la schimb în alta� parte pa�dure sau teren arabil în 
compensat�ie. Ei vor teren arabil nu vor teren de alta� natura�, în zona Unirii sau în spatele 
Combinatului lânga� serele noastre. În momentul în care s-a demarat hota�rârea de consiliu 
putem intra în negocieri cu Romsilva, vet�i desemna o comisie s�i acest teren se cunoas�te  de 
ca�tre unii ca� este dorit în patrimoniul oras�ului s�i atunci nu pot declans�a alte act�iuni pentru ca� 
am informat�ii ca� unii dau târcoale acelui teren pentru a-l lua în interes particular. Peste drum 
de acest teren este terenul de tenis s�i spat�iul din pa�dure care de asemenea l-am luat, deasupra 
de Restaurantul Ambasador. Un vot de porincipiu ne da� posibilitatea sa� demarea�m mai 
departe act�iunea cu Romsilva. 

Dl. consilier Fekete: - supun la vot proiectul de hota�râre. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotriva�? - 
Cine se abt�ine? – 
Hota�rârea a fost adoptata� cu unanimitate de voturi. 
 
Materiale în regim de urgent�a� 
 
Punctul nr. 1 – regim de urgent�a� 
Proiect de hota�râre privind instituirea unor taxe  de ocupare a terenului pentru 

agent�ii  economici la manifestarea „Zilele târgumures�ene” s�i alte manifesta�ri de amploare 
organizate în 2007: 

Dl. consilier Fekete: - vreau sa� întreb daca� nu au fost aprobate aceste taxe o data� 
cu restul taxelor.  

D-na secretar Cioban: - nu au fost aprobate, urmeaza� Zilele tîrgumures�ene s�i 
trebuie aduse la cunos�tnt�a� publica� pentru a intra în vigoare. Ele nu sunt decât la fel cu anul 
trecut. 

Dl. consilier Kolozsvari: - nu am obiect�iuni la material, doresc sa� atrag atent�ia 
organizatorilor asupra unui mic ama�nunt care mi-a pla�cut. Luna trecuta� la Tokio am va�zut ca� 
în locurile acestea  vin nis�te bare care se folosesc nis�te schele. S-au fa�cut nis�te suport�i s�i pe 
acei suport�i s-au pus sacii de 1 metru cub. Eu sunt dispus sa� donez prima�riei 50 de astfel de 
saci, s-au pus câte 6 pentru colectarea gunoiului. E simplu, ieftin s�i practic. 
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Dl. consilier Moraru: - este o gres�eala� în material. La punctul 2, noi am mai 
discutat acest material s�i era cu aceeas�i propunere de 20 lei metru pa�trat pe zi pentru ba�uturi 
alcoolice s�i s-a propus atunci corectarea la 30 lei/mp/zi la fel ca s�i la bere. Se pare ca� s-a 
gres�it în redactarea materialului. 

Dl. consilier Fekete: - propun la art. 1, punctul 2  la rulote, terase cu ba�uturi 
alcoolice, sa� fie 30 lei/mp/zi.  

Cine este pentru? – 18 voturi 
Cine este împotriva�? - 
Cine se abt�ine? – 1 abt�inere (Bakos L.) 
Hota�rârea a fost adoptata� cu 18 voturi pentru s�i o abt�inere. 
Punctul nr. 2  - regim de urgent�a� 
Proiect de hota�râre privind împuternicirea mandatarului desemnat prin HCLM nr. 

88/13.III.2007 sa� solicite suspendarea  executa�rii silite în Dosarul execut�ional nr. 20/2007 
aflat pe rolul executorului judeca�toresc Huruba� Eugen: 

Dl. consilier Fekete: - acest material a fost promovat de cât�iva consilieri membri 
ai comisiei de aplicare a Legii 550. În urma� cu doi sau trei ani Curtea de Conturi a ga�sit un 
viciu în procedura în care am vândut doua� spat�ii, cum am calculat pret�ul. În momentul când a 
venit Curtea de Conturi cu aceasta� act�iune noi am înaintat câteva act�iuni împotriva celor doua� 
societa�t�i pentru a recupera aceste sume iar materialul ar urma sa� prega�teasca� o prelungire a 
acestei executa�ri pâna� se termina� celelalte doua� procese, nu înainte de a ies�i din executarea 
acestei hota�râri definitive a Curt�ii de Apel. 

Dl. consilier Vlas: - o rog pe d-na secretar sa� ne spuna� daca� o asemenea 
împuternicire trebuie data� de ca�tre consiliul local sau se rezolva� în instant�ele de judecata� în 
baza legilor. 

D-na secretar Cioban: - pe proiectul de hota�râre am scris o situat�ie care ar 
ra�spunde întreba�rii dvs. dar vreau sa� va� reamintesc ca� în urma� cu câteva s�edint�e dvs. at�i ales 
acest mandatar care sa� duca� la îndeplinire prevederile acelei hota�râri judeca�tores�ti prin care 
unele persoane trebuie sa� pla�teasca� bugetului local anumite sume – era vorba de o sect�iune în 
care sunt domnii consilieri în situat�ie s�i o alta� sect�iune în care unii consilieri, dl. primar s�i unii 
colegi de-ai nos�tri trebuia sa� pla�teasca� nis�te sume bugetului local urmare controlului Curt�ii de 
Conturi. Data trecuta� dl. mandatar a fa�cut o informare, în momentul în care cineva este 
mandatat de consiliu sa� execute o sentint�a�, consiliul în totalitatea lui nu este chemat sa�-i 
spuna� cum sa� faca� acest lucru. Fiind avocat de profesiune, considerând ca� îs�i poate îndeplini 
mandatul trebuie sa�-s�i aleaga� procedurile legale preva�zute de lege sa� duca� la îndeplinire 
aceasta� sentint�a�. S-ar situa pe de o parte în calitate de reclamant Consiliul local bugetul local 
sa� duc la îndeplinire o sentint�a� s�i pe de alta� parte, o parte a consiliului local sa� spuna� sa� o mai 
amâna�m. Nu poate fi s�i de o parte s�i de alta în cadrul aceleias�i proceduri de executare silita�. 
În mod sigur ca� nu a fost consultat, dar daca� ar fi cosultat ar spune exact ca mine, persoanele 
în situat�ie, domnii consilieri pot sa� faca� singuri în calitate de persoane fizice învinuite ca� ar fi 
înca�lcat procedurile legale de executare a bugetului local, sa� faca� contestat�ie s�i sa� solicite 
suspendarea unor proceduri pâna� se solut�ioneaza� celelalte procese. Propun ca s�i data trecuta� 
sa� le ra�spundem celor în cauza� ca� mandatarul consiliului local trebuie sa� execute aceasta� 
sentint�a� în modalita�t�ile preva�zute de lege, nu sa� aleaga� Consiliul ca nespecialist, cum sa� faca�. 

Dl. consilier Benedek: - aces�ti colegi consilieri au fost mandatat�i de noi. Daca� am 
mandatat noi, nu trebuia sa� fie apa�rat în mod oficial din partea executivului sa� intervina� s�i sa� 
ceara� acest demers de suspendare, s�i nu consiliul sa� faca� lucrul acesta? 
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Dl. consilier Kolozsvari: - noi nu am act�ionat în numele nostru. Este o comisie 
care a act�ionat ad-literam conform hota�rârii consiliului, nu a vândut cu nimic mai ieftin 
spat�iile decât cum a fost regulamentul, Curtea de conturi a ga�sit ca� s-a vândut mai ieftin, ceea 
ce nu este adeva�rat. Noi nu am fost în proces reprezentat�i de ca�tre prima�rie, decât la urma�, în 
ultima faza�. Ni s-a spus ca� noi trebuia sa� act�iona�m în nume propriu. Eu nu sunt dispus sa� 
act�ionez în nume propriu atunci când nu act�ionez pentru o oarecare act�iune în nume propriu. 
Am act�ionat ca pres�edinte al comisiei, respectiv colegii mei din comisie am urma�rit exact 
regulanentul consiliului, rog pe d-na secretar sa� ne spuna� care este procedura. Este vorba de 
un principiu, ca� nu o sa� participe nici unul dintre noi la o comisie care are sarcini de genul 
acesta patrimoniale, daca� suntem la�sat�i cu nis�te pa�reri juridice date ca s�i corecte, iar când 
Curtea de conturi constata� altceva suntem la�sat�i în aer. 

Dl. consilier Fekete: – în prima� instant�a� am fost apa�rat�i de juris�tii executivului iar 
în a doua instant�a� ni s-a comunicat ca� trebuie sa� ne apa�ra�m singuri.  

Dl. consilier Opris�can: -  eu nu am pretent�ia ca� s�tiu foarte bine din punct de 
vedere juridic ce trebuie fa�cut mai  departe, iar în aceasta� spet�a� sunt câteva aspecte cel put�in 
bizare. Indiferent ca� se numes�te Curte de conturi sau orice alta� instant�a�, este o absurditate sa� 
vina� sa� spuna� ca� s-a vândut sub o anumita� valoare în condit�iile în care nu a fost vorba de o 
negociere directa�, ci a fost licitat�ie publica�, cu anunt�uri, participare cine vrea, iar pret�ul este 
reglat de piat�a� în condit�iile acelei licitat�ii. De acolo pornes�te toata� aceasta� plângere a Curt�ii de 
conturi. 

Faptul ca� s-a fa�cut recurs la prima instant�a� dupa� 8 luni, din iulie pâna� în februarie, 
în condit�iile în care termenul de depunere a recursului era 15 zile de la comunicare, eu cred 
ca� aici este o rea voint�a�. Ca solut�ie juridica� eu cred ca� tot�i cei în cauza� ar trebui sa� se întoarca� 
împotriva consiliului local s�i vor avea câs�tig de cauza� pentru ca� pret�ul cu care au început o 
licitat�ie a fost pret�ul fixat de consiliul local. Noi acum din punct de vedere al consiliului local 
mergem sa� recupera�m de la acea comisie suma “constatata�” de ca�tre Curtea de conturi, iar pe 
de alta� parte vom pierde un proces cu aceasta� comisie pentru ca� noi am mandatat acest pret�.  

Dl. consilier Fekete: - au fost negocieri directe pentru ca� Legea 550 a preva�zut 
pentru cei care sunt în acele spat�ii cu contracte în vigoare, ca� au posibilitatea sa� cumpere 
aceste spat�ii prin negocieri directe dupa� ce  un evaluator pe care am licitat a fa�cut pret�urile iar 
acolo a trebuit t�inut cont de investit�ie s�i anumite deduceri s�i acolo a intervenit curtea de 
conturi, la modul cum  noi am interpretat legea sau prevederile legale în acest sens. 

Dl. primar Florea: - dl. Opris�can se referea la prima spet�a� când erau consilieri s�i 
acea licitat�ie de pe vreea d-lui Fodor. În cazul al doilea o sa� va� spuna� d-na Cioban ce e de 
fa�cut. Nu întâmpla�tor v-am adus la cunos�tint�a� ca� ne lua�m cabinete de avocat�i dintre cele mai 
seriose pentru ca�  una dintre imperfect�iunile parlamentului asta este, a face legi proaste  care 
apoi se sparg în capul cuiva. Va trebuie sa� fim tot mai atent�i la tot ce se întâmpla� pentru ca�  
pur s�i simplu o sa� se ajunga� ca o voint�a� a consiliului local sa� fie trecuta� prin filtrul de 
oportunitate al Curt�i de conturi care  nu  ar trebui sa� aiba� aceasta� oportunitate. Avem 
consilieri care au dat în judecata� Curtea de conturi s�i dvs. putet�i da în judecata� Curtea de 
conturi.  

La prima spet�a� as�a trebuia fa�cut s�i în cazul al doilea la fel. Pe un raport fa�cut tâmp 
uniateral, la comanda� politica�, nu cred ca� oameni care ieri se jucau cu alte lucruri sa� vina� sa� 
dea lect�ii de moralitate în consiliul local. Acest lucru îl recomand s�i comisiei, noi v-am apa�rat 
în prima spet�a� dupa� care nu mai avem posibilitatea sa� va� apa�ra�m, dar într-un singur fel 
trebuie sa� facem dovada, fie sa� stra�muta�m procesele în faza a doua, la apel, sau daca� nu ga�sit�i 
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modalitatea prin care sa� ne facem cunoscut�i. Mie nu mi se pare nici într-un caz s�i nici în 
cela�lalt corect, s-a pierdut cu dreptatea în mâna�. 

De ce nu a dat în judecata� societatea Extra ca� a dat pret�ul de 100 de ori mai mare? 
Dvs. at�i hota�rât 50 sau 100 euro/mp s�i s-a vândut cu 1000. Atunci nu a venit Curtea de 
conturi sa� felicite pe nimeni, licitat�ia cu strigare, spunea piat�a rezolva� problema. În cazul al 
doilea nu at�i aplicat decât legea care a fost fa�cuta� cadou celor care det�ineau spat�ii comerciale. 
Pentru faptu ca� at�i aplicat legea ei au interpretat ca� at�i vândut mai ieftin. 

Noi trebuie sa� da�m calitatea ca� nu ne eschiva�m de la aceasta� plata�, o sa� puna� 
problema ca� este abuz în serviciu, ca� nu vrem sa� executa�m. 

D-na secretar Cioban: - când discuta�m de Legea 550 dvs. at�i instituit o comisie 
care a fa�cut nis�te vânza�ri de spat�ii care în opinia celor de la Curtea de conturi au fa�cut nis�te 
gres�eli s�i au dispus sa� se impute anumite sume care pot fi recuperate ulterior de la persoane 
care au beneficiat de acele spat�ii urmare a negocierii directe. A suspenda procedurile de 
excutare silita�  a acestei sentint�e care cuprinde s�i aceasta� sect�iune s�i prima  sect�iune de care 
am discutat, ar însemna sa� act�ionez în calitate de mandatar contra mandatului pe care l-ai 
primit init�ial, adica� sa� execut�i o sentint�a� as�a cum este ea. Când discuta�m de procesele Curt�ii 
de conturi, cei care sunt în situat�ie (primar, secretar, consilier) datoreaza� în calitatea lui de 
acel membru în comisie o suma� de bani ca�tre  bugetul local, consiliul local care este care 
ordoneaza� s�i gestioneaza� bugetul. Nimeni decât un avocat separat, nu mandatarul consiliului, 
nu poate apa�ra  primarul sau  secretarul care a act�ionat în exercit�iul funct�iunii, decât un 
avocat ales; nu-l poate reprezenta nici un jurist de la prima�rie nici un mandatar al consiliului 
local contra sies�i. 

Dl. consilier David: - probabil ca� raportul Curt�ii de conturi nu a fost atacat init�ial; 
acum este târziu. A fost atacat s�i pierdut. Eu vin cu un comentariu s�i d-na secretar sa� spuna� 
daca� e corect sau nu. Indiferent ca�  am pierdut primul s�i acolo am reprezentat aces�ti colegi 
care au act�ionat în spiritul hota�rârii consiliului local, pa�rerea mea este ca� trebuie sa� ga�sim o 
solut�ie prin care aces�ti colegi sa� fie apa�rat�i s�i la instant�a a doua sau pâna� unde se ajunge. Nu 
este normal ca o comisie mandatata� de consiliu sa�  fie la�sata� de izbelis�te. În cazuri ca acesta, 
eu cred ca� nici un consilier nu mai intra� în comisie. 

Spunet�i-mi daca� exista� o s�ansa� sa� vedem cum pla�tim ca sa� fie apa�rat�i. 
Dl. consilier Moraru: - sunt de acord cu preciza�rile d-nei secretar pentru  cazurile 

când  justit�ia  este cea buna� s�i dreapta�, dar la o justit�ie incorecta� de ce nu ne punem întrebarea 
ca� ar trebui sa� amâna�m aceasta� executare silita�. 

D-na� secretar, dvs. s�tit�i foarte bine ca� la cazul Paul Chinezu eu nu am fost, nu am 
participat, lipses�te semna�tura mea de pe procesul verbal s�i probabi cineva din prima�rie a dat 
documente cu toata� comisia plus supleant�ii (eu fiind supleant în aceasta� comisie) s�i conform 
hota�rârii finale de la Curtea de apel sunt implicat în ambele cazuri. Este aceasta justit�ie 
corecta�?  Eu am contestat, am depus la dosar întâmpina�ri. E ra�zbunarea judeca�torului vis-à-
vis de prima�rie? Dvs. s�tit�i ca� noi am votat cres�terea pret�urilor cu 20% pentru cele doua� cazuri 
s�i s-a încasat suma� mai mare  decât evaluarea, dar mai mica� decât plus 20% minus investit�iile 
fa�cute de ca�ta�t�ean. Curtea de conturi a considerat ca� 20% nu se aplica� la evaluare s�i de acolo 
se scade 50%, ci nu se aplica� la plus 20%. Noi consiliul am stabilit s�i pe buna� dreptate sa� 
cres�tem pret�urile cu 20%. Ma� simt nedrepta�t�it în sensul ca� nu suntem apa�rat�i de nimeni.  

Dl. consilier Benedek: - putem discuta de sentint�a�, dar exista� o sentint�a� 
irevocabila� care trebuie sa� fie respectata�. Nu trebuia sa� se ajunga� aici. Cineva a fa�cut o 
gres�eala� mare. Noi ca s�i consilieri nu trebuie sa� ne ocupa�m de aceste lucruri. Nu putem acuza 
Tribunalul, justit�ia, ca� a dus o hota�râre incorecta�. Este o hota�râre definita� s�i suntem în faza de 
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executare. Acum trebuie ca noi consilierii sa� facem munca executivului care trebuia sa� 
intervina� pentru ca noi sa� nu ajungem în aceasta� situat�ie dupa� ce aducem o hota�râre pentru a 
fi executata� ca apoi o revoca�m.  

Este s�i o alta� solut�ie prin care se poate interveni, executivul poate sa� desemneze un 
avocat capabil care intervine s�i sa� obt�ina� amânarea execut�iei. 

D-na secretar Cioban: - la întrebarea pusa� de dvs., nu s�tiu ce întrebat�i din acest 
punct de vedere. Este foarte clar ca� atunci când exista� o hota�râre irevocabila� ea trebuie 
executata�. Ea este mai veche, a fost dat în judecata� primarul municipiului Tîrgu-Mures� de ce 
nu executa� aceasta� sentint�a�, atunci am discutat, chiar cu ocazia numirii mandatarului ca� 
aceasta� sentint�a� trebuie executata� ca� altfel intra�m în sfera penalului, indiferent ca� e buna� sau 
proasta�. Ea trebuie executata�. Noi am încercat prin aces�ti mandatari sa� ajungem la o concluzie 
logica�. Nu este executorie. Numai as�a vom putea vedea ca� nu este executorie în momentu în 
care am avea o hota�râre judeca�toreasca� care sa� scrie acest lucru, ca� este o hota�râre tâmpita� s�i 
care nu poate fi executata�. De asta s-au promovat aceste proceduri  ca sa� obt�inem acesta� 
sentint�a� ca� nu poate fi executata�, sa� ne apa�ra�m de fiecare data� cu Curtea de conturi ca� în 
cauze s-a procedat legal. Nu o sa� mai explic înca� o data� fiecare ce calitate are într-un proces 
sau altul. Asta se încearca� prin mandatar sa� se obt�ina� o hota�râre judeca�toreasca� prin  
instituirea procedurilor legale care sa� spuna� ca� nu se poate executa aceasta� hota�râre, dar noi 
nu putem sa� mergem pâna� la capa�t sa� obt�inem acesta� hota�râre judeca�toreasca� altfel potrivit 
Codului penal neexecutarea unei hota�rri judeca�tores�ti  înseamna� infract�iune. Nu cred ca� 
cineva dintre dvs. spune ca� nu-i place sentint�a s�i nu o executa�. Nu putem discuta legalitatea 
sau nelegalitatea unor hota�râri judeca�tores�ti definitive s�i irevocabile. 

Dl. consilier Benedek: - eu înt�eleg ce at�i spus dvs., noi trebuie acum sa� repara�m o 
gres�eala� a executivului, nu vrem sa� nu fie executata�.  Noi nu am cerut sa� nu se efectueze 
executarea. 

Dl. consilier Maior: - daca� nu era aceasta� s�edint�a� azi, intra materialul la sfârs�itul 
lunii. Eu propun amânarea pâna� la s�edint�a ordinara� s�i suntem pe ideea ca� trebuia sa� ne lua�m 
un avocat care sa� ne reprezinte. 

Dl. consilier David: - eu s�tiu ca� se poate ataca s�i executarea silita�. Nu ne putem 
apa�ra pe aceasta� cale colegii? 

D-na secretar Cioban: - se poate, dar Consiliul local este cel a pornit executarea 
silita�. Persoanele care sunt în situat�ie, domnii consilieri, pot face cereri de amânare a 
executa�rii, de suspendare a executa�rii, dar în calitate de persoane, nu de consiliu, pentru ca� 
tot�i la un loc suntet�i cei care at�i fa�cut cererea de executare silita�.  

Dl. consilier Pop Mircea: - comisia a fost nominalizata� de consiliu. Ce a hota�rât 
consiliu noi am executat. Apoi, ca persoane fizice  am fost dat�i în judecata�. De ce ra�spundere 
individuala�? 

Dl. consilier S�tefanovici: - din ceea ce spune d-na secretar înseamna� ca� materialul 
care s-a pus azi pe ordinea de zi nu are nici un sens. 

Dl. consilier Kolozsvari: - ca� s-a redactat bine sau nu, asta este o alta� socoteala�. 
Aici s-a discutat un signur lucru, noi am act�ionat în numele consiliului ca o comisie de 
specialitate a consiliului, ca atare am rugat sa� se ga�seasca� modalitatea ca aceasta� execut�ie sa� 
fie suspendata�, în al doilea rând, daca� nu am fost apa�rat�i de executiv respectiv de ca�tre cei 
care  trebuiau sa� apere ca o comisie, atunci sa� ni se spuna� ce trebuie fa�cut s�i sa� se faca� ceea ce 
trebuie fa�cut. 

Dl. consilier Benedek: - propun o pauza�  pentru a mai discuta lucrurile. 
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Dl. primar Florea: - sa� s�tit�i ca� este ra�zboiul tuturor primarilor din România vis-à-
vis de institut�ia Curt�ii de conturi. Acesta este centralismul dictat politic  la ceea ce înseamna� 
mii de acte administrative, cu care nu am avut probleme. 

O sa� va� spun s�i situat�ia cu MTS Company, am câs�tigat în instant�a�, trebuie sa�-l 
execut s�i nu mai are nimic.  

Notarul care a ret�inut banii MTS-ului i-a folosit un an  s�i ceva fa�ra� sa�-i predea într-
un cont purta�tor de dobânda�, ca acum sa�-i recupera�m înapoi, l-am atacat cu plângere penala� s�i 
a spus ca� nu-i nici o plângere penala�.  

Sunt lucruri  care cel put�in din punctul de vedere al primarilor va fi un subiect 
foarte dur discutat cu Curtea de Conturi la nivel central. 

Dl. consilier Opris�can: - vreau sa�-mi spun un punct de vedere fat�a� de Notificarea 
primita� de la dl. prefect. La punctul 1 din aceasta� notificare cred ca� nici pentru dl. prefect, 
nici pentru presa� s�i nici pentru mine personal nu s�tiu  ce a fa�cut dl. prefect. Presei i-a spus ca� 
ne vom întâlni în sala de judecata�. Noi primim o notificare, cred eu, lipsita� de orice valoare 
fiind mult ies�ita� din termen, în contencios de poate ataca, notificarea pentru o hota�râre din 29 
martie primita� în 10 mai, mi se pare ies�ita� din termen. Mai întâi ar trebui sa� clarifice  ce vrea 
sa� faca�, notificare sau atac în contencios. Daca� a atacat în contencios nu mai avem ce discuta 
de acele hota�râri pentru a le modifica dupa� cum cere domnia sa. 

Tot legat de punctul 1 din aceasta�  notificare, eu cred ca� renunt�area  la acea taxa� de 
debrans�are din Unirii ne poate duce în situat�ia de a privi  o investit�ie de 3 milioane de euro 
fa�ra� nici o utilitate. Daca� acolo ar fi o debrans�are în masa�, practic cea mai buna� centrala� 
termica� din punct de vedere costuri s�i randament din Tîrgu-Mures� s�i-ar pierde utilitatea.  

Se vorbes�te de acel termen pâna� la care se primesc cererile de debrans�are. Nu este 
de acord dl. prefect cu luna august, pentru ca� nu se s�tie când vom da ca�ldura�. Trebuie sa� fie 
trei zile consecutiv,  temperatura sub 10 grade între orele 18 s�i 6 dimineat�a s�i atunci probabil 
ca� dânsul s-a gândit ca� noi putem la�sa debrans�a�rile pâna� când vom intra în cele trei zile 
consecutive. 

Nu ma� mira� dar îmi demonstreaza� înca� o data� ca� dl.prefect  habar nu are ce 
înseamna� un sistem centralizat de energie termica�; nu s�tie ce înseamna� o perioada� de umplere 
a sistemului, o perioada� de proba�, nu s�tie ce înseamna� a da drumul la cazane s�i a avea 
înca�lzire ceta�t�enii. Este clar ca� este în afara acestui subiect, tot timpul amenint�a� ca� vine la 
emisiuni televizate, la o dezbatere pe aceasta� tema�, s�i îs�i trimite un alt mare specialist Marius 
Ichim, care e toba� în termie, la diverse întâlniri. 

În ce prives�te al doilea punct din aceasta� notificare, dupa� ce am dat zeci s�i zeci de 
concesiuni la Weekend, s-a trezit la Matricon sa� doreasca� un extras Cf sa� vada� al cui e 
terenul. Îl informa�m ca� tot terenul din Weekend este domeniul public nu privat. S�i celelalte 
câteva zeci de concesiuni care le-am dat  pâna� acum s�i cea cu cabana Matricon. 

Cel de-al treilea punct din notificare în care cere un acord scris al proprietarului, 
respectiv al Ministerului Apa�ra�rii Nat�ionale, îmi demonstreaza� ca� dl. prefect pricepe foarte 
greu. Noi am luat o hota�râre de consiliul exact cum s-a luat s�i în Consiliul judet�ean legat de 
Aeroportul Utilitar, prin care noi suntem de acord  sa� prelua�m acea suprfaat�a� de teren. Sigur 
ca� acordul M.Ap.N. va veni o data� cu init�ierea de ca�tre M.Ap.N. a hota�rârii de guvern prin 
care se face acest transfer. Noi ne-am dat acordul. Acesta trebuie sa� ajunga� la M.Ap.N. care 
este cel abilitat sa� init�ieze hota�râre de guvern  prin care sa� se faca� acest transfer. Nu cred ca� 
merita� sa�-i da�m prea multa� atent�ie acestei notifica�ri. În alte emisiuni, depinde de tonul 
emisiunii, se lauda� ce relat�ii perfecte s�i cordiale are cu membrii consiliului local din Tîrgu-
Mures�.  
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Dl. consilier S�tefanovici: - referitor la punctul 2 al proiectului de hota�râre în 
regim de urgent�a�, vreau sa� o întreb pe d-na secretar  ce implica� din partea consiliului daca� noi 
îi da�m Ok mandatarului pe care noi l-am desemnat? Noi l-am numit pe mandatar s�i dânsul 
cere sa�-l împuternicim sa� încerce suspendarea executa�rii silite.  

D-na secretar Cioban:  - ar însemna sa� schimbat�i mandatul pe care l-at�i dat 
mandatarului, în loc sa� execute o sentint�a�, sa� amâne executarea acestei sentint�e.  

Daca� l-at�i împuternicit sa� execute o sentint�a�, data viitoare o sa� spunem sa� nu o mai 
execute. Suntem obligat�i sa� respecta�m aceasta� hota�râre judeca�toreasca�. Aceea trebuie 
executata�, nu pot sa�-i spun azi sa� o execute s�i mâine sa� nu o mai execute, indiferent daca� ne 
place sau nu ce scrie acolo. 

 
P A U Z A� 
 
Reluare punctul nr. 2 – regim de urgent�a� 
Dl. consilier Fekete: - supun votului dvs.  proiectul de hota�râre as�a cum este 

prezentat. 
Cine este pentru? – 3 voturi (Cra�ciun F., S�tefanovici M., Moraru O.) 
Cine este împotriva�? – 4 voturi (Torzsok S., Benedek I., David C., Nemes P.) 
Cine se abt�ine? – 5 abt�ineri 
(Nu au votat Kolozsvari Z., Kirsch A., Maior C., Sita I., Opris�can D.,Pop M., Vlas 

F.) 
Proiectul de hota�râre este respins. 
Punctul nr. 3 – regim de urgent�a� 
Proiect de hota�râre privind rectificarea Serviciului Public de Asistent�a� Sociala�: 
Dl. consilier Fekete: - daca� sunt observat�ii la acest material? 
Dl. consilier Benedek: - acest material nu a fost discutat în comisia de buget, în 

aceste condit�ii nu s�tiu despre ce este vorba, avem un contract semnat prin care trebuie sa� 
pla�tim chirie? 

Dl. primar Florea: - nici eu nu sunt de acord, dar nu am ce face. I-am chemat pe 
oameni la mine sa� discut pentru ca� altfel  te da� în judecata�, te câs�tiga� s�i percep o serie de 
penalita�t�i. Eu m-am opus pentru Rozmarin pâna�  la reglementarea definitiva�, asta t�ine de 
Consiliul judet�ean, ne-a impus s�i nu am avut ce face. 

Aceasta� cla�dire retrocedata�, ei au mers pe ideea hota�rârii de guvern  cu 7 euro/mp. 
Au calculat 1,7 miliarde sa� da�m noi pentru 11 luni cât am stat în ea. Am spus ca� nu dau 
aceasta� suma�, i-am invitat la prima�rie s�i au spus  ca� conform noii  hota�rârii de guvern de 3 
euro/mp, ne-au calculat 950 milioane. Eu am ies�it de acolo cu totul s�i ne-am mutat la o 
s�coala�, la o gra�dinit�a� unde am avut spat�iu disponibil pentru ca�  acolo mi s-a pa�rut suma de 
200 milioane care ni s-a cerut pentru chirie, enorma�.  Am vrut sa� le predau casa s�i au spus ca� 
daca� nu pla�tim, ei nu semneaza� procesul verbal de predare-primire. Eu am spus sa� semneze 
procesul verbal de predare-primire fiindca� daca� nu pot intra t�igani s�i ajung într-o mare 
problema� ca� numai prin sentint�a� îi putet�i da afara� s�i noi ne angaja�m, voi propune Consiliului 
local sa� lua�m în calcul o chirie care sa� o aloca�m. Ei s-au dus la d-na Kiss Imola s�i au fort�at-o 
sa� spuna� ca� vom ga�si bani. Eu am spus ca� voi propune consiliului local, voi cere rectificare s�i 
voi demara în doua� luni de zile. Din moment ce am declarat acest lucru nu ma� mai poate pune 
la plata� s�i la penalita�t�i. Nu ne putem eschiva, daca� ne vom judeca acolo ba�nuiesc ca� ne vor 
câs�tiga s�i atunci sa� avem posibilitatea ca o luna� sa� discutat�i s�i dvs. aceasta� problema�. Este o 
familie compusa� din trei frat�i, doamna este la Tîrgu-Mures�, restul sunt plecat�i din t�ara�. 
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Le-am spus ca� daca� vor sa� o vânda� sa� e anunt�e din timp ca� acolo este o restângere 
din punct de vedere al circulat�iei. S�i mie îmi vine foarte greu sa� da�m suma aceasta.  

D-na secretar Cioban: -  aceasta� cla�dire a apart�inut de Consiliul judet�ean, a fost 
revendicata� la Legea 10 s�i a fost câs�tigata� la Înalta Curte de Casat�ie în procesul cu Consiliul 
Judet�ean. Consiliul judet�ean urmare modifica�rii legii ne-a dat-o noua� numai folosint�a acestui 
spat�iu, nuda proprietate era predata� la domnii care sunt actualmente  proprietari s�i am stat 
acolo 11 luni. Daca� ne dau în judecata� o sa� câs�tige pentru ca� noi am folosit acest spat�iu. 
Hota�rârea de guvern noua� care a modificat Hota�rârea 1886 din decembrie 2006 care era de 27 
ori mai mult, prevede o chirie de 3 euro pe metru pa�trat  care i-au calculat domnii colegi dupa� 
metri pa�trat�i pe care îi ocupa prima�ria cu acest obiectiv. Ca�-i pla�tit�i acum sau peste un an cu 
penalita�t�i, tot va trebui sa� pla�tim.  

Dl. consilier  Benedek: - trebuie sa� vedem exact ce trebuie sa� pla�tim. În alte 
cazuri am va�zut, am ma�surat, am discutat. Aici nu s-a discutat nimic, nu este clar. 

Dl. primar Florea: - votat�i de principiu ca� suntem de acord, atunci nu putem fi 
acuzat�i de rea voint�a� s�i desemnat�i o comisie cu care sa� discutat�i. Eu azi i-am va�zut prima 
data�, s�i-au prezentat punctul de vedere. 

D-na secretar Cioban: -  rectificarea de buget înseamna� rectificarea unor sume de 
la un capitol la altul. Cred ca� nu este nici o gres�eala� a pune dintr-un capitol la Asistent�a� 
sociala� de 100.000 ron, iar calculele  cât trebuie pla�tit sa� le facet�i ulterior s�i sa� se la�mureasca� 
fiecare cât trebuie pla�tit. Rectificarea nu înseamna� s�i plata� imediata�. 

Dl. consilier Fekete: - exista� o propunere de amânare a  acestui material pentru 
s�edint�a ordinara� a consiliului din luna mai. 

Supun la vot amânarea pâna� la s�edint�a viitoare. 
Cine este pentru? – 12 voturi 
Cine este împotriva�? - 
Cine se abt�ine? – 1 abt�inere (David C.) 
(Nu au votat Kolozsvari Z., Kirsch A., Maior C., Sita I., Opris�can D.,Pop M., Vlas 

F.) 
Proiect de hota�râre  a fost amânat. 
Dl. primar Florea: - referitor la materialul cu cabana, rog pe d-na Va�lca�uan sa� 

punet�i în mape materialul, proiectul care se afla� aici este foarte detaliat s�i demonstreaza� cât de 
poate de clar ca� sunt 400 euro/mp construibil. Daca� se cites�te materialul s�i se vede exact tot 
cer scrie – brans�amente, canal, amenajare spat�ii verzi, sistematizare, studii geo, tot ce 
cuprinde zona; sa� fie prezentat în comisia de urbanism. 

D-na secretar Cioban: - referitor la cele doua� notifica�ri ale prefectului – una care 
se refera� la pret�ul de apa� s�i contestat�ia societa�t�ii Scorillo, pâna� asta�zi la ora începerii s�edint�ei, 
alta� contestat�ie decât a firmei Scorillo nu exista� s�i eu îmi amintesc ca� erau trei din cei care 
aveau pret�uri subvent�ionate. Numai firma Scorillo a fa�cut contestat�ie, vom ra�spunde as�a cum 
at�i stabilit dvs. data trecuta� ca� trebuie sa� se aplice situat�ii egalizatoare pentru toata� lumea s�i ce 
criterii at�i avut în vedere când at�i stabilit acelas�i pret� pentru municipiul Tîrgu-Mures� s�i pentru 
alt�ii. 

A doua notificare, dl. Opris�can a avut o intervent�ie în ceea ce prives�te debrans�a�rile 
din cartierul Unirii, sens în care consult consiliul sa�-i ra�spundem în sensul în care s-a discutat 
ca� ra�mâne aceasta� taxa�. 

Dl. consilier Moraru: - problema înca�lzirii oras�ului a devenit subiect de disputa� 
între consiliu s�i prefect. Pa�rerea mea este sa� încerca�m noi cu blândet�e sa�-l invita�m pe dl. 
prefect la o discut�ie tehnica� între noi, Energomur s�i dânsul. Problema nu se poate solut�iona 
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daca� doua� pa�rt�i au patru idei. Îmaginat�i-va� ca� ceta�t�eanul din oras�ul nostru oricând e indus în 
eroare s�i nu s�tie cine are dreptate – consiliul local sau prefectul care vine cu declarat�ii 
populiste. Trebuie sa� încerca�m sa� la�murim lucrurile ca� daca� t�ine la oras�  as�a cum declara�, va 
trebui sa� sta�m de vorba� cu dânsul. 

Dl. consilier Oproiescu: - avem în mape o init�iativa� a asociat�iei “Sa� fie pace pe 
pa�mânt”, va� rog sa� o studiat�i s�i de ce sa� nu punem un stâlp al pa�cii la Tîrgu-Mures�  ca sa� 
consimt�im ca� toate au un final în pace, nu în ra�zboaie. 

Dl. consilier Balint: - legat de debrans�a�ri, în unele situat�ii, mai ales la blocuri cu 
multe etaje, nu se respecta� normele ecologice s�i de protect�ie împotriva incendiilor. T�evile 
conform normelor ecologice trebuie sa� se ajunga� pâna� la ultimul etaj, deci la suprafat�a 
blocului.  

Exista� o nesigurant�a� din partea celorlalt�i locatari dar s�i a locatarilor proprietari de 
cazane pentru explozie. Nu putem avea nici o garant�ie daca� nu avem o dovada� de verificare  
oficiala� de ca�tre  oras� probabil sau organul competent, fiindca� se întâmpla� multe catastrofe. 

Dl. primar Florea: - a ra�mas ca� vet�i defini echipa sa� prezenta�m sa�pta�mâna 
viitoare strategia privind dezvoltarea imobiliara� a oras�ului. În proiect ra�mânând sa� desemna�m 
o comisie  pentru a lucra pe acesta� tema�, este un lucru serios. Eu as� dori ca sa�pta�mâna viitoare 
sa� avem o întâlnre cu cine desemnat�i dvs., având în vedere ca� se termina� cu alegerile, s�i sa� ne 
întâlnim într-o zi în care sa� dedica�m 2-3 ore acestui subiect. 

Va� rog sa� desemnat�i o data� sa�-l anunt�a�m pe dl. prefect, desemnat�i echipa 
energetica�  sa� putem sa�-l provoca�m la o discut�ie. Trebuie sa� fie s�i Energomur s�i reprezentant�ii 
asociat�iilor de proprietari; sa�pta�mâna vitoare mart�i sau miercuri. 

Ca�tre Consiliul judet�ean, având în vedere documentele care s�tiu ca� pleaca� ca�tre 
Bucures�ti privind preluare a o serie de unita�t�i patrimoniale  ale noastre de ca�tre Consiliul 
judet�ean, mai dorit�i o întâlnire sau fort�at�i o întâlnire politica� la nivel de vârf, pentru ca� acolo 
se deblocheaza� totul. 

Ceea ce spunet�i dvs. unde putem sa� ne implica�m domnule Balint, noi nu putem 
cere decât printr-o hota�râre de consiliu sau o dispozit�ie de primar prin care sa� cerem 
prres�edint�ilor de asociat�ii de bloc sa� prezinte în termen de doua� luni contracte de 
servisare/garantare a centralelor, fiindca� atunci le plasa�m responsabilitatea. Daca� bubuie una 
nu vreau sa� fie problema prima�riei; se monteaza� fa�ra� autorizat�ii, se monteaza� cu acordul 
asociat�iei, deci noi nu avem nici o responsabilitate. Pa�cat ca� cei de la mediu nu discuta� 
aceasta�  tema�. 

Întâlnirea cu prefectul  va fi mart�i s�i am  ra�mas datori Energomurului cu solut�ia 
debrans�a�rii din zona centrala�. Avet�i în mape o hârtie, sa� discutat�i posibilitatea, acum se 
împart altfel sumele la Aquaserv, noi tot refacem la ca�mine, am va�zut ca� în foarte multe oras�e 
refacerea ca�minelor s�i ridicarea capacelor la cota� o fac regiile. La noi, numai noi o facem. Nu 
s�tiu daca� nu ar fi oportun sa� cerem Aquaservului o strategie. Este un lucru care ma� 
îngrijoreaza� – hidrant�ii. Noi nu avem hidrant�i în oras�.  

Dl. consilier Torzsok: - trebuie sa� va� contrazic. Exista� verificat, sunt pe trotuar. 
Dl. primar Florea: - cum sa�-i identifica�m? 
Dl. consilier Torzsok: - cu pla�cut�e pe perete. 
Dl. consilier David: - noi am hota�rât s�i am votat o inscript�ionare a vehicolelor 

care se înmatriculeaza� la Prima�ria Tîrgu-Mures�, ca� se scrie numa�rul, Tîrgu-Mures� s�i 
Marosvasarhely, iar dvs. eliberat�i aceste pla�cut�e de doua� scris în românes�te Tîrgu-Mures�. 
Daca� t�inet�i sa� respectat�i hota�rârea consiliului local s�i pentru ca� suntem aproape juma�tate 
trebuie sa� respectat�i. Am fotografiat pentru motociclete. 
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Dl. primar Florea: -  eu nici nu am va�zut pla�cut�ele. Motociclete, eu nu cred ca� ne 
putem erija polit�iei privind aceste numere. 

Dl. consilier Fekete:  - noi am hota�rât pentru mopede. 
D-na secretar Cioban: – trebuie sa� verifica�m daca� cineva a schimbat. E vorba 

despre autovehicole pentru care nu exista� obligativitatea înmatricula�rii. Pla�cut�ele le da� 
Administrat�ia Domeniului Public. 

Dl. consilier Fekete: - eu am propus acea modificare, nu a fost cuprinsa� în 
hota�râre, s-a spus ca� trebuie elaborat. 

Dl. consilier S�tefanovici: - eu sunt ales pres�edinte al s�edint�ei viitoare, dar nu voi 
putea participa la s�edint�a� fiindca� plec din localitate. Propun ca pres�edinte al s�edint�ei viitoare 
sa� fie  dl. Moraru Octavian. 

Dl. consilier Fekete: - supun la vot propunerea fa�cuta� de dl. consilier S�tefanovici. 
Cine este pentru? – 12 voturi 
Cine este împotriva�? - 
Cine se abt�ine? - 
În unanimitate a fost ales dl. consilier Moraru pres�edinte al s�edint�ei viitoare. 
 
Nemaifiind alte discut�ii la ordinea de zi, lucra�rile s�edint�ei extraordinare a 

Consiliului local municipal se încheie. 
 
 
 
 
 
D-na  Cioban Maria – Secretarul municipiului Tîrgu-Mures� ______ 
Dl. Fekete Attila – pres�edinte de s�edint�a� _____________ 
 
 
  
 
 
 
  
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
  
 


